
 
Akademický senát Filozofické fakulty Univerzity Hradec Králové  

 
 

Zápis z 18. zasedání AS FF UHK ze dne 23. 2. 2009  
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------   

 
Přítomni: Dr. Springerová, Dr. Němečková, Mgr. Thér,  Mgr. Štěpán, doc. Tichý, Dr. Joukl, 
P. Rezek,  A. Rosenkranzová, M. Munzar  
 
Omluveni: J. Švejkar, L. Polcerová  
 
Hosté: dr. Grulich, dr. Dočekalová, Mgr. Blechová 
 
Program:  
 
1. Projednání stanoviska k závěrům Sněmu akademických senátů ze dne 4.2.2009 
 
2. Plánovaná reforma Studijního a zkušebního řádu FF UHK  
 
3. Budoucnost indexů  
 
4. Přejmenování Katedry praktické a experimentální archeologie na Katedru archeologie 
 
5. Různé 
 
 
Předsedkyně AS FF UHK přivítala přítomné senátory a hosty, shledala senát 
usnášeníschopným a  zahájila  jednání. 
 
Bod 1:  
 
Předsedkyně senátu stručně rekapitulovala závěry Sněmu zástupců akademických senátů 
veřejných vysokých škol České republiky, který se konal dne 4. 2. 2009 na UHK v Hradci 
Králové. Poté dala dr. Springerová hlasovat o kladném stanovisku k závěrům výše zmíněného 
sněmu. 
 
Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 
 
Studentská komora: 
 
3 hlasy pro    0 hlasů proti   0 se zdržel 
 
Zaměstnanecká komora: 
 



6 hlasů pro    0 hlasů proti   0 se zdržel 
 
Na základě hlasování konstatovala předsedkyně senátu paní Dr. Springerová, že 
Akademický senát Filozofické fakulty UHK na svém 18. zasedání dne 23. 2. 2009 
jednomyslně schválil usnesení, v němž se připojuje k prohlášení, které vzešlo ze setkání 
zástupců akademických senátů veřejných vysokých škol konaném dne 4. 2. 2009 na půdě 
FF UHK.  
 
 
Bod 2: 
 
Proděkanka FF pro studijní záležitosti seznámila přítomné senátory se záměrem sjednotit 
studijní a zkušební předpisy jednotlivých fakult UHK a informovala o jednání proděkanů pro 
studium, které proběhne v úterý 24. 2. 2009, a které se bude zabývat touto záležitostí. 
Přednesla své stanovisko – nevidí žádné překážky, které by bránily unifikaci studijního a 
zkušebního řádu a stručně nastínila dosavadní rozdíly v SZŘ mezi jednotlivými fakultami 
/např. pravidla pro vypisování komisionálních zkoušek/.  
Dr. Springerová přednesla problém zneužívání komisionálních zkoušek s návrhem, že by měl 
být stanoven administrativní poplatek ve výši 500 Kč a žádosti o komisionální zkoušku by 
mělo být vyhověno jen na základě řádného  zdůvodnění. Bylo navrženo implementovat do 
studijního a zkušebního řádu možnost komisionální zkoušky až na 2. opravný termín a určení 
termínu, do kdy se musí student přihlásit /o komis. zkoušku zažádat/.  
Vedoucí studijního oddělení paní magistra Blechová byla požádána o sdělení svého názoru na 
sjednocení SZŘ a zaujala kladné stanovisko. V rámci další diskuse vykrystalizovalo odmítavé 
stanovisko ke sjednocení studijních předpisů, jelikož např. ve statutu Filozofické fakulty 
UHK je zakotven vlastní SZŘ a vyjádřením souhlasu s tímto bodem by bylo vše řízeno 
centrálně a  fakultní akademický senát by tak de facto ztratil svůj vliv na rozhodování o 
organizačních věcech  týkajících se studia na fakultě. 
Poté nechala předsedkyně AS FF UHK hlasovat o vyjádření odmítavého stanoviska 
k zamýšleným změnám v SZŘ. 
 
Hlasování  bylo veřejné a proběhlo následovně: 
 
 
Studentská komora: 
 
3 hlasy pro    0 hlasů proti   0 se zdržel 
 
Zaměstnanecká komora: 
 
6 hlasů pro    0 hlasů proti   0 se zdržel 
 
AS FF UHK nesouhlasí s procesem unifikace vedoucím k zániku studijního a 
zkušebního řádu fakulty. K tomuto rozhodnutí vede senát obava ze ztráty možnosti 
ovlivnit další vývoj organizace studia na fakultě. Unifikace studijních předpisů může 
probíhat na platformě vzájemně koordinovaných samostatných SZŘ fakult.  
 
 
 
Bod 3: 
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Proděkanka pro studijní záležitosti navrhla zrušit papírové indexy. Vyjádřila svůj názor, že 
prvotní zápis do informačního systému /FISu/ nemotivuje studenty k předložení papírového 
indexu, čímž se stávají nadbytečnými. Dnes již neplní roli průkazu o studiu, jelikož studenti 
používají ISIC karty. V této souvislosti navrhl pan doktor Joukl dílčí novelizaci Studijního a 
zkušebního řád v tom smyslu, že by se při udělení zápočtu nepsalo „započteno“ a podpis, ale 
místo toho by byl SZŘ upraven tak, že by byl uveden datum, s čímž proděkanka pro studijní 
záležitosti bez výhrad souhlasila. Docent Tichý navrhl namísto papírových indexů osobní 
evidenci studijních výsledků jednotlivými vyučujícími, což je běžná praxe.   
Posléze proběhlo hlasování o návrhu na zrušení papírových indexů. Hlasování bylo veřejné 
s tímto výsledkem: 
 
   
Studentská komora: 
 
3 hlasy pro    0 hlasů proti   0 se zdržel 
 
Zaměstnanecká komora: 
 
5 hlasů pro    1 hlas proti   0 se zdržel 
 
AS FF UHK souhlasí s návrhem na zrušení papírových indexů na FF UHK a se 
záměrem tuto změnu zapracovat do vnitřních předpisů FF UHK. 
 
 
Bod 4: 
 
Pan docent Tichý zažádal před jednáním senátu o zařazení bodu týkajícího se návrhu na 
přejmenování Katedry praktické a experimentální archeologie (KEPA) na Katedru 
archeologie (KA) a nastínil některé náklady s tím spojené /výměna razítka, úprava 
propagačních materiálů pro další akademický rok/. Nikdo nevznesl žádné výhrady, proto 
nechala dr. Springerová o tomto návrhu hlasovat a jako termín změny názvu byl navržen 1. 3. 
2009. 
  
Veřejné hlasování proběhlo s tímto výsledkem: 
 
Studentská komora: 
 
3 hlasy pro    0 hlasů proti   0 se zdržel 
 
Zaměstnanecká komora: 
 
6 hlasů pro    0 hlasů proti   0 se zdržel 
 
Senát přijal usnesení, v němž souhlasí se změnou názvu Katedry praktické a 
experimentální archeologie na Katedru archeologie s návrhem, datum účinnosti 
přejmenování katedry stanoví děkan FF. 
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Bod 5: 
 

 
a) Děkan FF informoval o finanční situaci fakulty a univerzity, dále referoval o tom, že 

došlo k dohodě ohledně neprofinancovaných studentů.  
 
b) Byla nastolena otázka novelizace volebního a jednacího řádu AS FF. Senátoři byli 

vyzvání prostudovat si tento vnitřní předpis a příště předložit případné připomínky. 
  

c) Dr. Springerová byla dotázána na další pokračování jednání se senáty jiných VŠ a 
činnosti platformy Pro vzdělanost. 

 
d) Dr. Němečková informovala o stávkách pracovníků školství ve Francii. 
 
e) Mgr. Štěpán pohovořil o tom, že se  Centrum pro ekonomiku  a informatiku (CEP) 

transformuje dle jeho názoru do politické strany, a tudíž by na půdě FF UHK neměl 
být deponovány materiály centra.  

 
Poté přednesla předsedkyně AS FF UHK závěrečné usnesení 18. zasedání v tomto znění:  
 
Akademický senát Filozofické fakulty Univerzity Hradec Králové: 
1. se připojil k tzv. Hradeckému prohlášení /viz bod 1/; 
2. vyjádřil nesouhlas s procesem unifikace SZŘ; 
3. vyjádřil souhlas s návrhem na zrušení papírových indexů a se záměrem tuto změnu 
zapracovat do vnitřních předpisů FF UHK; 
4. odsouhlasil přejmenování katedry KEPA na KA. 
 
O závěrečném usnesení nechala hlasovat. Hlasování proběhlo s těmito výsledky: 
      
Studentská komora: 
 
3 hlasy pro    0 hlasů proti   0 se zdržel 
 
Zaměstnanecká komora: 
 
6 hlasů pro    0 hlasů proti   0 se zdržel 
 
Dr. Springerová konstatovala, že závěrečné usnesení bylo přijato, poděkovala všem 
přítomným za účast a ukončila zasedání. 
 
        

Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D. 
Předsedkyně AS FF UHK 

 
 
 
 
Zapsala: Eva Šlesingerová 
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